
President Ilvese kohtumisel Eesti keelenõukoguga arutleti eesti keele tuleviku üle
Kolmapäev, 22 August 2007 16:59

President Toomas Hendrik Ilves kohtus täna Kadriorus Eesti keelenõukoguga, kellega arutati
eesti keele arendamise strateegia, keeleuurimise ning eestikeelse kõrghariduse ja teadusega
seotud küsimusi.

      

President Ilves nentis, et eesti keele tulevikku silmas pidades on oluline selgeks mõelda, kas
keeleteadlased peaksid keele arengut aktiivselt suunama või lihtsalt registreerima ise tekkinud
uuendusi.

  

„Minu meelest peaksime eesti keele rikastamisel pöörama rohkem tähelepanu sellele, et uutele
asjadele ja arengutele loodaks omakeelsed mõisted, mitte ei laenataks otse võõrkeeltest,“
toonitas Eesti riigipea.

  

Pikemalt peatuti eesti keele kui teaduskeele küsimusel. Kohtumisel tõdeti, et keele
püsimajäämisel on oluline roll teaduskeele arendamisel, seetõttu peaks näiteks doktoriõppe
osaks olema eestikeelse erialase terminoloogiaga tegelemine. Samuti on oluline lähetada eesti
keele lektoreid ülikoolide juurde üle maailma ning soodustada välistudengite eesti keele
õpinguid.

  

Nõupidamisest võtsid teiste hulgas osa haridus- ja teadusminister Tõnis Lukas, Eesti
keelenõukogu esimees, Tartu Ülikooli professor Birute Klaas, Haridus- ja Teadusministeeriumi
nõunik Jüri Valge, Tartu Ülikooli professor Karl Pajusalu, Tallinna Ülikooli professor Martin
Ehala, Tartu Ülikooli professor akadeemik Haldur Õim, Eesti Keele Instituudi direktor Urmas
Sutrop ja Keeleinspektsiooni peadirektor Ilmar Tomusk.
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